
Referat – Møde vedr. Trygt Nattelivskampagnen mellem Indre By Lokaludvalg (LU) og 

Økonomiforvaltningen (ØKF) d. 25. august kl. 19.30 

 

 

Deltagere:  

Indre By lokaludvalg  

Bent, formand for lokaludvalget 

Jeppe, kommunikationsmedarbejder 

Christian, udvalgssekretær 

Marietta, repræsentant Miljøpunkt Indre By-Christianshavn  

Sally, repræsentant Nørre Kvarter Beboerforening 

 

Fra Sikker By og Koncernkommunikation: 

Camilla, fuldmægtig 

Anja, fuldmægtig 

Victoria, kommunikationskonsulent 

Simbada, praktikant (referent) 

Josefine, praktikant 

 

Dagsorden 

- Præsentation af mødedeltagere fra LU og ØKF 

- Kort introduktion af, hvor langt vi er med kampagnen  

- Dialog vedr. generne i nattelivet og ønsker til løsninger 

 

 

Status på nattelivskampagnen 

Sikker By og koncernkommunikation gav et kort oprids af baggrunden for kampagnen samt hvor vi er i dag, 

og hvilket samarbejde der ønskes med lokaludvalget. 

Baggrund:  

• Ønske fra Københavns Politi om en kriminalpræventiv kampagne, der sætter fokus på adfærden i 

gaderne i Indre by, særligt i aften- og nattetimerne. Dette b.la. på baggrund af en stigning i brug af 

Ordensbekendtgørelsen (sikring af den offentlige orden, se også: 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2005/511 ) 

• Tilsvarende frustrationer fra beboerne i Indre by, særligt ift. støj og skrald 

 

Efter denne indledning var der en fælles drøftelse af hvad kampagnen skal adressere, samt hvilken adfærd 

der ønskes ændret.  

 

Dialog vedrørende generne i nattelivet og ønsker til løsninger 

 

Støj 

LU oplyser, at støj og hensynsløs adfærd opleves som den største gene i nattelivet. Dette er særligt omkring 

og efter midnat. Der er et ønske om at få de unge til at forstå og respektere, at der er 

beboelsesejendomme omkring dem. Det bemærkes, at støjen kommer fra forskellige kilder, herunder 

generel ’fest i gaden’, larm i køen til beværtninger, rygeområder foran beværtninger, telefonsamtaler, 
taxaer mv.  

 

 

 



Hvem 

Det er både LU og ØKF’s indtryk, at larmen primært stammer fra 18-24-årige gæster, hvoraf langt 

størstedelen ikke bor i Indre By og ofte heller ikke i Københavns Kommune. Det bemærkes herudover, at en 

yderligere gruppe er de 15-17-årige, der ikke er gamle nok til komme ind på beværtningerne, og derfor 

holder fest i gaden.  

 

Hvor 

Genen er generelt fokuseret omkring Gothersgade og Vestergade samt Studiestræde. Knudepunkterne her 

er særligt krydsene mellem Studiestræde/Larsbjørnsstræde samt Larsbjørnsstræde/Sant Peders Stræde.  

Sidstnævnte kryds ses som oplagte muligheder for eventuel test af produkter. 

 

Foreløbige forslag  

- Der er ønske om, at kampagnen skal skabe en større dialog om festkulturen i Indre By.  

- Der skal foregå konkrete initiativer på gadeniveau, herunder personificering af beboerne, der bor i 

Indre by. Eksempelvis ved lys i vinduerne, skuespil på gaden mv.  

- Events/launch af kampagne (uden alkohol).  

- Konkrete initiativer på uddannelsesinstitutioner, bl.a. når produkter skal testes.  

- Inddragelse af natteværterne. 

- Inddragelse af DSB/Movia, da mange af gæsterne kommer udefra.  

- Enighed om, at kampagnen skal inddrage elementer, der giver mening.  

 

Fremadrettet proces 

LU nævner, at de muligvis vil være i stand til at bidrage med yderlig økonomisk støtte, hvis kampagnens 

kommunikationsplan understøtter lokale løsninger på de gener, der er nævnt på mødet. Det blev derfor 

aftalt, at referatet og forslag til lokale løsninger sendes til LU inden d. 3/9. 

 

Det aftales desuden, at næste møde mellem LU og ØKF er d. 24. september kl. 19.30.  

 

 


